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!�"#�Ć � Kor ištenje europ-
skih fondova u Ličko-senjskoj
županiji bila je tema konfe-
rencije Ivane Maletić, HDZ-
ovke u Europskom parla-
mentu. Bio je to specijalizira-
ni skup namijenjen predstav-
nicima jedinica lokalne i po-
dručne samouprave i ostalim
proračunskim korisnicima,
poduzetnicima, nevladinom
sektoru, te pravnim i fizičkim
osobama zainteresiranim za
tematiku EU fondova. Konfe-
rencija je temeljena na speci-
fičnostima Ličko-senjske žu-
panije uočenim analizom
popunjenih upitnika koje su
općine, gradovi i Županija
dostavili u Ured zastupnice.
Ukupan broj projekata ili
projektnih ideja prikupljenih
upitnikom je 113, a od prija-
vljenih projekata 35 posto
vrijednosti 190 milijuna kuna
potpuno je spremno.
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Tako prema Maletić čim se
ra s p i šu natječaji Ličko-senjska
županija i njene lokalne jedi-
nice imaju što ponuditi i na što
p o t ro šiti novac. No prema njoj
veliki problem je nacionalna
Vlada koja ne raspisuje natje-
čaje iako teren ima što prijaviti
i na što potrošiti novac.

Ličko-senjski župan Milan
Kolić ističe da je ova županija
kroz LIRU napravila strateški
razvoj za pristupne fondove
Europske unije. Spremno je
dakle projekata vrijednih oko
200 milijuna kuna, a prikuplje-
no je još 140 budućih projeka-
ta vrijednih čak više od dvije

milijarde kuna. Radi se projek-
tima iz poljoprivrede, turizma,
drvne industrije i poticaje ma-
log i srednjeg poduzetništ va ,
te društvenu i komunalnu in-
frastrukturu. Inače, HDZ-ova
zastupnica u EU parlamentu
Ivana Maletić nije nimalo za-
dovoljna s tim što Hrvatska
vlada čini za korištenje europ-
skih novaca, odnosno imamo
dobru priliku, a ništa ne koris-
timo. Hrvatski državni prora-
čun iznosi oko 123 milijarde
kuna, a iz europskog proraču-
na kroz EU fondove za razdo-
blje 2014.-2020. godina dodi-
jeljeno nam je 8,5 milijardi eu-
ra. Kada se tome dodaju još i
sredstva poljoprivredne politi-
ke od 3,3 milijarde eura riječ je
gotovo o čitavom jednom pro-
računu koji nam se daje na
raspolaganje za poticanje ras-
ta i razvoja. Nikada nismo
imali toliko sredstava koja mo-
žemo usmjeriti u razvojne
projekte smatra Maletić. Za sa-
da je na raspolaganju 450 mili-
juna eura koje smo mogli ko-
ristiti od prvog dana članstva,
no kako kaže Maletić Vlada to
nije pripremila na vrijeme.

– Najavili su pozivne natje-
čaje za rujan, pa za listopad,

sad smo u studenome a nat-
ječaja nema iako su novci tu,
kaže Maletić posebno ističu-
ći da cijelo to vrijeme Hrvat-
ska daje novac u europski
proračun pa je uplaćeno oko
800 milijuna kuna u europski
budžet iz kojega nije povu-
čen još niti jedan euro.
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Prema riječima zastupnice
Maletić za iskoristiti 8,1 mili-
jardu eura potrebno je imati
pripremljeno i provoditi 16,2
milijarde eura. Priprema pro-
jekata iznosi otprilike 3 posto
do 5 posto vrijednosti projekta
što znači da bi Vlada Republi-
ke Hrvatske trebala uložiti više
od 800 milijuna eura u pripre-
mu projekata. Vlada za pripre-
mu projekata izdvaja 120 mili-
juna kuna, a čak i to ne može
p o t ro šiti. Inače uz uobičajene
projekte javne infrastrukture u
Ličko-senjskoj županiji zani-
mljiv je projekt Sanacija divljih
odlagališta na području Grada
Gospića u vrijednosti 1,86 mi-
lijuna kuna, rekonstrukcija
javne rasvjete Udbine u vrijed-
nosti 1,19 milijuna kuna, Kul-
turno-povijesni park Nehaj u
vrijednosti 7,4 milijuna kuna.
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"�( � I ove godine na go-
dišnjicu pada Vukovara gra-
đani Senja odali su počast
žrtvama hrvatskoga grada
h e ro j a .

Senjska osnovna i srednja
škola te Grad Senj organizi-
rali su tradicionalno paljenje
svijeća u znak sjećanja na
poginule Vukovarce. Pred
mnoštvom okupljenih gra-

đana osnovnoškolci su kroz
prigodan program podsjetili
na događaje 1991. godine i
krvavi put koji su prošli Vu-
kovarci, a srednjoškolci su
održali prigodni recital. Is-
pred srednje škole Pavla Rit-
tera Vitezovića građani su u
dostojanstvenoj tišini molili i
palili svijeće, a među njima
bili su i dožupan Ličko-senj-

ske županije Sanjin Rukavi-
na, gradonačelnik Grada
Senja Darko Nekić te pred-
sjednik Gradskog vijeća Gra-
da Senja Berislav Gržanić .

Nakon skupa, koji je blago-
slovio vlč. Silvio Milin u senj-
skoj katedrali Uznesenja BDM
održana je sveta misa za žr tve
Vukovara i za sve poginule u
Domovinskom ratu. (A.P.R.)
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MILIJUNA EURA za sada je

na raspolaganju
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